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Spoštovani, 
 
 

vljudno Vas vabim na okroglo mizo 
 
 

ZZaaggoottoovvll jjeennee  pprraavviiccee  aavvttoohhttoonnee  ii ttaall ii jjaannsskkee  iinn  mmaaddžžaarrsskkee  nnaarrooddnnee  
sskkuuppnnoossttii   iinn  nnjj iihhoovvoo  uurreessnniiččeevvaannjjee  
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Slovenija sodi v evropskem merilu v sam vrh uveljavljanja visokih demokratičnih 
standardov pri sistemskih rešitvah zagotavljanja pravic avtohtonih narodnih skupnosti. 
Kljub dobrim formalno-pravnim rešitvam pa nas organizacije obeh avtohtonih narodnih 
skupnosti opozarjajo, da se zapisane pravice v vsakodnevnem življenju ne izvajajo v 
celoti, pa tudi nadzor nad njihovim uresničevanjem je nezadosten. Ugotavljajo upadanje 
števila pripadnikov omenjenih narodnih skupnosti in predvsem zanemarljivo uveljavljanje 
njunih jezikov na narodnostno mešanih območjih. 
 
Vse te ugotovitve so zadosten razlog za to, da moramo dejanskemu uresničevanju 
njihovih zagotovljenih pravic nameniti potrebno pozornost.  
 
Avtohtoni narodni skupnosti predstavljata obogatitev tako območja, kjer živijo njuni 
pripadniki kot celotne države. Strpnost, medsebojno razumevanje in sožitje bivanja, 
spoštovanje razlik in posebna skrb večine za pravice manjšin kot civilizacijski dosežek so 
vrednote, ki niso dane enkrat za vselej. Zanje  si  je potrebno nenehno prizadevati.  
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Želim si, da bi bil naš posvet pomemben del teh prizadevanj, zato predlagam, da še 
posebej osvetlimo  naslednja odprta vprašanja:   
 

• S kakšnimi ukrepi in mehanizmi odpraviti nedoslednosti in kršitve pravice do 
javne rabe italijanskega oz. madžarskega jezika v državnih organih in organih 
lokalnih skupnosti, upravnih enotah, javnih zavodih in podjetjih in kako na 
sistemski ravni rešiti težave vodenja različnih upravnih postopkov na narodnostno 
mešanih območjih občin v jezikih narodnosti ter zagotoviti učinkovite nadzorne 
mehanizme nad njihovim izvajanjem; 
 

• kako bi bilo mogoče odpravljati težave na področju izobraževanja, učinkovitejše 
realizacije gospodarske osnove obeh narodnih skupnosti, zagotavljanja strokovnih 
kadrov italijanske in madžarske skupnosti, priprave celovitega seznama in 
registracije kulturne dediščine; 
 

• v kolikšni meri lahko in mora k reševanju težav pri ohranjanju in razvoju narodnih 
skupnosti prispevati splošni zakon o avtohtoni italijanski in madžarski narodni 
skupnosti, ki je že vrsto let v pripravi. 
 
 

Vsakemu udeležencu/udeleženki bo dana možnost besede in dodatnega sodelovanja v 
razpravi. Zato bom kot voditelj razprave zelo hvaležen, če bodo vaši prispevki  kratki in 
jasni. Pogovor naj bo predvsem živahna izmenjava različnih mnenj o naslovnem 
vprašanju.  
 
Pričakujem, da bo razprava trajala največ dve uri.  
 
Posvet je odprt za javnost.  
 
 
Z upanjem na naše tvorno sodelovanje Vas lepo pozdravljam,     
  
  
             
 

Borut Pahor 
        predsednik Republike Slovenije 


